
جولای  2021 - سال بیستم - شماره  5474 لقعده 1442 - 4  ذی ا یکشنبه 13 تیر  1400- 23   2  سیاسی

رئیس جمهوری گفت: متاســفانه این ایام 
مسائلی داشتیم که به شیوع کرونا کمک کرد، 
انتخابــات و به خصوص انتخابات شــوراها که 
گزارش هایی که به ما رســید، آن مهمانی هایی 
که می دادند و ســفره هایی که در برخی جاها 

می انداختند متناسب با پروتکل ها نبود.
به گزارش ایســنا، حسن روحانی در جلسه 
ستاد ملی مدیریت بیماری کرونا با بیان اینکه 
ما در یک شرایط خاص کرونایی قرار گرفتیم، 
اظهــار کرد: ما در مســیر افزایش این بیماری 
هستیم، در هفته های گذشته اعلام شده بود که 
ویروس جدید دلتــا از مناطق جنوب و جنوب 
شرقی وارد کشور شده است و باید مراقبت شود 

که این ویروس به داخل کشور سرایت نکند.
وی افزود: متاســفانه ما این ایام مســائلی 
داشتیم که به شیوع کرونا کمک کرد، انتخابات 
و به خصوص انتخابات شوراها که گزارش هایی 
که به ما رســید، آن مهمانی هایی که می دادند 
و ســفره هایی که در برخی جاها می انداختند، 

متناسب با پروتکل ها نبود.
روحانی یادآور شد: سفرهای تابستانی را هم 
داریــم که قبلًا ماه رمضان و عید فطر هم بوده 
و همه اینها دســت به دست هم می دهند. باید 

همه مقررات مناطق قرمز و نارنجی اجرا شود، 
اگر این موارد با تردید مواجه شود ما به مشکل 
می خوریم. این بیماری که معلوم نیست تا کی 
میهمان ناخوانده جامعه مــا می ماند و نتیجه 

بی توجهی به مقررات همین وضعیت می شود.
رئیس جمهوری ادامه داد: اروپا و کشورهای 
پیشرفته می گویند به خاطر واکسنی که زده اند 
شــرایط مناسب شده و همه رستورانها، تالارها 
و مراکز ورزشــی فرهنگی را باز می کنند، سه 
تا چهار هفته بعــد دوباره هجوم این بیماری و 
ویروس به نوعی و شکلی دیگر مشاهده می شود 
و دوباره محدودیت ها را ایجاد می کند. مشخص 
است ابعاد این ویروس را نشناختند و کرونا هر 

زمانی قدرت خود را نشان می دهد.
وی با تاکیــد بر اینکه کرونا غیرقابل درمان 
است، گفت: این ویروس عوارض جانبی را ایجاد 
می کند که آن عــوارض جانبی به طوری قابل 
درمان است، اما اگر بگوییم این ویروس داروی 
مشــخصی دارد می تواند در چند نوبت مصرف 
شــود و این ویروس تمام شــود چنین چیزی 
نداریــم؛ در واقع باید بگوییــم غیرقابل درمان 

است.
روحانی یادآور شد: البته نکته مثبت، واکسن 

پذیر بودن ویروس کرونا است. گاهی شرایطی 
پیش می آید که در واکســن پذیری هم تردید 
می شــود. یعنی واکســنی می آید و مردم یک 
مصونیتی پیدا می کنند اما بعد یک نوع جهش 
یافته جدیدی می آید. ممکن است مرگ و میر 
پایین تر باشــد اما بیماری وجود دارد. بنابراین 
این ویروس از یک طرف واکســن پذیر است و 
گاهی هم از نظر ابتلا واکسن پذیری آن تردید 

پذیر است.
رئیس جمهوری با بیان اینکه از لحاظ مرگ و 
میر، واکسن بسیار تاثیرگذار و موثر است، افزود: 
در جهان نشان داده شــده آنهایی که واکسن 
اســتفاده کرده اند به مقدار قابــل توجهی این 

بیماری را مهار کرده اند.
روحانی تصریح کرد: در موضوع واکسن در 
کشور شــرایط روز به روز بهتر می شود، البته 
باید واکسن بیشــتری در اختیار داشته باشیم. 
اگر کشــورهایی که با آنها قرارداد بســته ایم و 
حتی پول آن را هم پرداخت کرده ایم واکســن 
را در اختیار ما می گذاشتند الان شرایط بهتری 
داشتیم. پول کواکس را پرداخت کردیم و قرار 
بود ۱۶ میلیون و ۸۰۰ هزار دز را به ما تحویل 
دهد ولی از آن قولی که به ما داده عقب اســت 
و مقدار کمی را به ما داده اند. اگر مابقی برســد 

می تواند به ما کمک کند.  
رئیس جمهوری یادآور شد: همه علامت ها 
نشــان می دهد که هم واکســن خارجی برای 
خرید و وارد شــدن به کشور و و هم دو واکسن 
داخلــی که مجــوز اضطراری را بــرای تزریق 
گرفته انــد به ما کمک می کند که شــرایط در 
هفته های آینــده حتما از نظر واکســن بهتر 
خواهد شــد و واکسیناسیون وســیع تر انجام 

می گیرد.
روحانی با تاکید بر اینکه مشکلاتی در تزریق 
واکسن در بعضی نقاط برای نوبت دوم به وجود 
آمده بــود، اظهار کرد: ازدحامی در برخی مراکز  
البته بیشــتر در تهران صــورت گرفته که رفع 

شــده اســت و امروز آن اجتماعی که مشاهده 
کردیم دیگر نیست تا به مردم به راحتی بتوانند 

واکسن بزنند.  
وی ادامه داد: اولویت ها قبلا در ســتاد ملی 
مقابله با کرونا مشــخص شــده است، مواردی 
اســت که می توانیم جزو اولویت ها قرار دهیم 
که باید وزارت بهداشــت و درمان آن را  مورد 
توجه قرار دهــد. از یک طرف بحث اول مهر و 
بازگشایی مدارس و دانشگاهها  و از طرف دیگر 
کسب و کارها، مشاغل و خدمات را داریم که با 
این بیماری مواجه است که سریعا واکسن آنها 
انجام بگیرد. امیدواریم بتوانیم واکسیناســیون 
را توســعه دهیم و شرایط مناســب تری را در 

هفته های بعد داشته باشیم.
رئیس جمهوری گفت: اگر فاصله گذاری ها و 
رعایت پروتکل ها را کنار بگذاریم و دورهمی ها 
همچنان سر جای خودش باقی بماند، ویروس 
کرونا دست کم تا آخر سال در کشور می ماند و 

سرایت آن با قدرت ادامه پیدا می کند.  
روحانی یادآور شــد: با مراعــات، می توانیم 
شرایط را پیش بینی کنیم بنابراین چاره ای جز 
عمــل به پروتکل ها و تزریق واکســن و امید و 
اعتماد به رعایت اصول بهداشــتی نداریم. وی 
تصریح کرد: کل کشــور این نگرانی وجود دارد 
که در مسیر موج پنجم قرار بگیریم. حتما اگر 
دقت و مراقبت کافی نشود شاهد افزایش شیوع 
خواهیم بود. همین امروز اعلام شده در مجموع  
۶۹ درصد پروتکل های بهداشــتی در کشــور 
مراعات می شــود و این بســیار کم است. چند 
هفته قبل که رعایت پروتکل ها ۷۸ درصد اعلام 
شــده بود گفتیم کم است و باید به ۹۰ درصد 
برسد، اما الان متاســفانه به ۶۹ درصد رسیده 

است شرایط ما بسیار سخت است.
روحانی بــا بیان اینکه ۹۲ شهرســتان در 
وضعیت قرمز قــرار دارد، گفــت: اگر مراعات 
نکنیم شــهرهای قرمز ما بیشــتر می شود. از 
همه استانداران، نیروی انتظامی و همه افرادی 

که باید نظارت و مراقبــت کنند می خواهم تا 
رنگ بنــدی را به دقت مــورد توجه قرار دهند 
و تمام دســتورالعمل ها در شهرها بسته به نوع 

رنگ، رعایت شود.
رئیس جمهوری اعلام کرد: در اســتان های 
جنوبی به دلیل نفوذ ویروس دلتا، باید مراقبت 
بیشتری انجام شــود امروز در ارتباط مستقیم 
با استان سیستان بلوچســتان دیدیم مردم با 
مشکلات مواجه بودند که همه باید کمک کنند 

تا این مشکلات رفع شود.  
روحانی گفت: مردم هم در تابســتان برای 
سفرها مراعات کنند و به مناطق قرمز و نارنجی 
نروند و سفرهای تابستانی را به تاخیر بیندازند 
و تردد به اماکن عمومی، مراکز خرید، تجمعات 
و دورهمی هــا را مراعات کنند تا بتوانیم جلوی 
انتقال این ویروس به ویــژه نوع جدید هندی 

آن را بگیریم.
وی در ابتدای ســخنان خود با گرامیداشت 
روز دوازدهم تیرماه و شلیک ناوگان آمریکایی 
به هواپیمای مســافربری در سال ۶۷ در خلیج 
فــارس، اظهار کــرد: در این حادثــه ۲۹۰ نفر 
از سرنشــینان هواپیما به شــهادت رسیدند و 
متاســفانه دولت آمریکا از آن زمان تاکنون نه 
تنها عذرخواهی رسمی نســبت به این جنایت 
نکرده، بلکه اقدام قابل توجهی انجام نداده و از 
طرفی دیگر فرمانده این ناو را هم مورد تشویق 
قرار داده اســت. رئیس جمهــوری ادامه داد: 
اقدام ناجوانمردانه آمریکا برای هدف قرار دادن 
هواپیمای مســافربری کشورمان جنایت بزرگ 
و هولناک و غیرقابل پذیرش اســت. امیدواریم 
دولت آمریکا بداند جنایت بســیار بزرگی را در 
ســال ۶۷ در خلیج فارس مرتکب شده است. 
همواره همه آزادی خواهان جهان خواستار این 
هســتند که اقدامات لازم را برای عذرخواهی و 
جبران و توضیح اینکه چرا قاتل و جنایتکار این 
جنایت بزرگ را مورد تشویق قرار داده است به 

اطلاع مردم برساند.

روحانی در جلسه ستاد ملی مدیریت بیماری کرونا:

شرایطواکسیناسیونروزبهروزبهترمیشود

نهمین جلسه ستاد هماهنگی و راهبری نقشه مهندسی 
فرهنگی کشور شنبه به ریاســت معاون اول رئیس جمهور 

برگزار شد.
به گزارش ایسنا، اســحاق جهانگیری با اشاره به گزارش 
دبیرخانه ستاد در خصوص وضعیت اجرای نظام نامه پیوست 
فرهنگی طرح های مهم و کلان کشور،  گفت: لازم است تهیه 
پیوســت فرهنگی برنامه ها و طرح ها مشتمل بر شاخص های 
شفاف و قابل ارزیابی با چارچوبی دقیق باشد تا دستگاه های 
مجــری طرح های کلان به صورت دقیق و روشــن وظایف و 

تکالیف خود را بدانند.
معاون اول رئیس جمهور از بروکراسی موجود نظام اداری 
ایران به عنوان یکی از عوامل مخل توســعه کشور نام برد و 
گفت: تهیه و تدوین اسناد متعدد در کشور باعث شده تا برخی 
از طرح ها و برنامه ها متوقف شــود و بعضاً این اسناد خود به 
عاملی برای جلوگیری و ممانعت از پیشبرد امور تبدیل شده 

اند.

وی با اشاره به اهتمام دبیرخانه ستاد هماهنگی و راهبری 
نقشه مهندســی فرهنگی کشــور برای اجرای مطالبه مقام 
معظم رهبری مبنی بر تدوین و تهیه پیوست فرهنگی برای 
طرح های پولی، مالی و عمرانی کشــور، اظهار داشت: تجربه 
موفق تهیه پیوســت زیســت محیطی برای طرح های کلان 
کشور نشــان می دهد که اگر شــاخص ها به درستی تعیین 
شــوند، دســتگاه های مجری طرح ها قادر خواهند بود برای 
اجرای سیاست های تعیین شده برنامه ریزی کنند. لازم است 
از این تجربه موفق در تدوین پیوســت های فرهنگی استفاده 
شود تا از اجرای طرح هایی که پیامدهای نامطلوب فرهنگی و 

اجتماعی دارند، جلوگیری شود.
جهانگیری افزود: وضعیت فرهنگی و اجتماعی امروز جامعه 
نظیر حاشیه نشینی کلان شهرها و سایر آسیب های اجتماعی 
ناشــی از آن، حاصل تبعات و پیامدهــای منفی تصمیمات 
سال های گذشته است که اگر در آن سالها پیامدهای اجتماعی 
هر تصمیم در قالب پیوســت فرهنگی مدنظر قرار می گرفت 

شــاید وضعیت امروز جامعه به لحاظ آسیب های اجتماعی 
متفاوت بود. وی با یادآوری جلسات برگزار شده در خصوص 
آسیب های اجتماعی که در حضور مقام معظم رهبری برگزار 
شــد، تصریح کرد: در یکی از این جلسات پیشنهاد دادم که 
۱.5 میلیارد دلار از صندوق توسعه ملی برای اجرای طرح های 
اشتغال زای روســتایی که منجر به ماندگاری روستاییان در 
روســتاها و جلوگیری از حاشــیه نشینی و گسترش حاشیه 
نشینی می شــود، اختصاص یابد که خوشبختانه گزارش ها 
نشــان می دهد این طرح با نتایج مثبتی همراه بوده و بعضا 

شاهد مهاجرت معکوس به روستاها هستیم.
معاون اول رئیس جمهور از اعضای ســتاد و دبیرخانه به 
خاطر تلاش و پیگیری های مجدانه در سالهای اخیر قدردانی 
و اظهــار امیدواری کرد این روند در دولت آینده با جدیت هر 

چه بیشتر ادامه پیدا کند.
در این جلسه که وزرای آموزش و پرورش، فرهنگ و ارشاد 
اســلامی، ورزش و جوانان و معاون رئیــس جمهور در امور 

زنان و خانواده نیز حضور داشــتند،  حجت الاسلام سید رضا 
عاملی دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی گزارشی از ارزیابی 
وضعیت اجرای نظام نامه پیوســت فرهنگی طرح های مهم و 
کلان کشور ارائه کرد و گفت: این موضوع مطالبه مقام معظم 
رهبری در ســال ۱3۸۶ است که تاکنون آنطور که باید مورد 
توجه قرار نگرفته اما امروز مصوبه ای توسط ستاد برای اجرای 
آن پیشنهاد شده است. در این نشست پیشنهاد مصوبه ستاد 
مبنی بر تجمیع اجرای پیوست های چهارگانه حوزه فرهنگ 
مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت و پس از ارائه پیشنهادات و 
دیدگاه های اعضای ستاد، مقرر شد شاخص های قابل ارزیابی 
برای پیوســت های فرهنگی طرح ها و برنامه ها در نظر گرفته 
شــود و نظرات اصلاحی مطرح شده در جلسه نیز در تدوین 

نهایی آن لحاظ شود.
در ادامه این جلســه گزارشــی از عملکرد کارگروه رصد 
فرهنگی ارائه شد و دبیر ستاد به تشریح اهم مصوبات هشت 

جلسه گذشته و وضعیت اجرایی این مصوبات پرداخت.

رئیس کمیسیون بهداشت و درمان مجلس با تاکید بر اینکه 
باید مرزهای استان سیستان و بلوچستان به دلیل شیوع سویه 
دلتا ویروس کرونا بسته شود، گفت که امروز از وزیر بهداشت 
در جلسه ســتاد مبارزه با کرونا خواستم که یک هفته دیگر 

استان سیستان و بلوچستان را تعطیل کند.
حسینعلی شــهریاری در گفت وگو با ایسنا درباره آخرین 
وضعیت گســترش ســویه دلتای ویروس کرونا در اســتان 
سیســتان و بلوچستان گفت: استان سیستان و بلوچستان از 
لحاظ شــیوع ویروس کرونا در وضعیت قرمز قرار دارد منتها 
همه امکانات بســیج شده، وزارت بهداشــت به دانشگاه های 
علوم پزشکی استان سیستان و بلوچستان اعلام کرده که هر 
امکاناتی را لازم دارند تهیه کنند و به آنها دارو و تجهیزات مورد 
نیاز در اکثر وقت داده می شــود. به هلال احمر هم اعلام شده 

که هر امکاناتی را می خواهند بگویند.
وی افزود: سپاه، بسیج و نیروهای مسلح هم به میدان آمده و 
کمک های لازم را انجام می دهند. همچنین تیم واکنش سریع 
در استان مستقر شده و امکانات و تجهیزات را فرستاده اند و 
معاون وزیر هم در استان حضور دارد. امروز هم از وزیر بهداشت 
در جلسه ستاد ملی مبارزه با کرونا خواستند که حداقل یک 

هفته دیگر استان سیستان و بلوچستان را تعطیل کند.
شــهریاری با تاکید بر اینکه مردم اســتان سیســتان و 
بلوچستان باید پروتکل ها را رعایت کنند، گفت: متاسفانه سویه 
دلتا به سرعت گسترش پیدا می کند. در بازدیدی که داشتیم 

بیشتر گرفتاری ها در یک خانواده بوده چون اگر یک نفر مبتلا 
شود بلافاصله ســایر اعضای خانواده هم مبتلا می شوند. پس 
درخواست ما از مردم این است که پروتکل ها را رعایت کنند. 

ماسک استفاده کرده و فاصله گذاری را انجام دهند.
نماینده زاهدان اظهار کرد: متاسفانه استفاده از ماسک در 
استان سیســتان و بلوچستان ۴۲ درصد است. فاصله گذاری 
رعایت نشــده و دســت ها هم مرتب شســته نمی شود. این 
اولین پیک جدی اســت که اســتان سیستان و بلوچستان را 
درگیر کرده به همین دلیل ما از تیم واکنش سریع در تهران 
خواســتیم که حضور پیدا کرده و تجربیات را به همکاران در 

استان انتقال دهد.
شــهریاری درباره میزان تاثیر مشکلات مالی مردم استان 
سیســتان و بلوچستان در اســتفاده نکردن از ماسک گفت: 
شکی نیست که مشــکلات مالی در تامین ماسک تاثیری در 
استفاده نکردن ماسک دارد، ۴۲ درصد جمعیت زاهدان حاشیه 
نشین و از افراد مستضعف و فقیر هستند. گروه های خیرین و 
جهادی برای تامین ماســک کمک می کنند اما اینکه بتوانند 
برای جمعیت سه میلیون نفری ماسک تهیه کنند یک طرف 
قضیه اســت و اینکه مردم در صورت داشتن ماسک اعتقادی 

به استفاده از آن داشته باشند هم طرف دیگر مسئله ای جدا 
است.

رئیس کمیســیون بهداشــت و درمان مجلس با تاکید بر 
اینکه در شــرایط فعلی باید مرز استان سیستان و بلوچستان 
با پاکستان بسته شود، گفت: در ۲۶ اردیبهشت در نامه ای به 
رئیس جمهور تاکید کردم که باید مرزها بســته شود تا بتوان 
شرایط را کنترل کرد. ما همجوار با پاکستان هستیم و احتمال 
انتقال بیماری زیاد است. آن زمان به این هشدار گوش ندادند 
و امروز شــاهد این وضعیت در استان سیستان و بلوچستان 
هســتیم. اکنون هم باید مرزهای هوایی، دریایی و زمینی در 
استان سیســتان و بلوچستان بسته شــود و کنترل شده تا 

درمان های لازم صورت گیرد.
ابراز نگرانی نماینده چابهار نسبت به تشدید کرونا 

همچنین نماینده مردم چابهار در مجلس نسبت به تشدید 
شیوع بیماری کرونا در سیستان و بلوچستان ابراز نگرانی کرد.

معین الدین سعیدی در گفت وگو با ایسنا نسبت به وضعیت 
شیوع بیماری کرونا در اســتان سیستان و بلوچسستان ابراز 
نگرانی کرد و گفت: متأســفانه با پیک کرونــا و موج چهارم 
در جنوب کشــور مخصوصا در سیستان و بلوچستان مواجه 

هســتیم. این منطقه ضعیف ترین زیرساخت های بهداشت و 
درمان را داراســت. محدوده ســواحل مکران یعنی شهرهای 
چابهار، کنارک، نیکشــهر و قصرقند حتی یک بخش عفونی 

ندارد.
نماینده مردم چابهار در مجلس یازدهم ادامه داد: متأسفانه 
این موضوع باعث نگرانی مردم شــده اســت. تعطیلات نوروز 
مدیریت نشــد و از همان زمان با شــیب بسیار بالایی، تلفات 
می دهیم. ای کاش به جای این فرارهای رو به جلو، فکری به 
حال بیماران می کردند و دامنه بیماری کم می شد. مسئولان با 
ادعای بسیار به جای پاسخگویی ضعف خود، فرافکنی می کنند.

این عضو کمیسیون کشــاورزی مجلس با استناد به آمار 
جان باختگان و مبتلایان در سیستان و بلوچستان اظهار کرد: 
واقعیت این است که شــرایط واکسیناسیون هیچ نسبتی با 
حجم بیماری ندارد. بسیاری از کشورها تزریق دوز دوم را تمام 
کردند اما ما هنوز در صف های واکسیناسیون هستیم. برخورد 
مسئولان وزارت بهداشــت، ما را متأسُف کرده است. بنده نه 
نیت خوانی می کنم و نه ماجرا را تئوری توطئه می دانم نکته 

اینجاست که مسئولان به جای پاسخگویی، مدعی هستند.
وی در پایــان در خصوص مطالبه اش از مســئولان برای 
حل مشکلات کرونایی سیســتان و بلوچستان اظهار کرد: از 
مسئولان می خواهم تشدید پروتکل های بهداشتی و بهتر اجرا 
شدن آن، تسریع در روند واکسیناسیون و تجهیز مراکز درمانی 

استان را در صدر تصمیمات خود قرار دهند.

امیر ســرتیپ حاتمی، کاظم خاوازی و محمدجواد آذری 
جهرمی، محمدباقر نوبخت و اکبــر کمیجانی در دیدارهای 
جداگانــه با رئیس جمهور منتخب، گزارشــی از وضعیت و 

اقدامات وزارتخانه های دفاع، جهاد و ارتباطات ارائه کردند.  
به گزارش ایسنا به نقل از روابط عمومی دفتر رئیس جمهور 
منتخب، وزرای دفاع، جهاد و ارتباطات، رئیس سازمان برنامه 
و بودجه و رئیس کل بانک مرکزی با حضور در دفتر حجت 
الاسلام والمسلمین سید ابراهیم رئیسی به صورت جداگانه با 

رئیس جمهور منتخب دیدار کردند.
وزیر دفاع و پشــتیبانی نیروهای مسلح که پیش از این 
نیز همراه با فرماندهان عالی رتبه نظامی برای تبریک پیروزی 
حجت الاسلام والمســلمین رئیســی در انتخابات ریاست 
جمهوری سیزدهم با رئیس جمهور منتخب دیدار کرده بود، 
در دیدار خود گزارشی از اقدامات و دستاوردهای وزارت دفاع 
در حوزه های مختلف از جمله میزان آمادگی دفاعی کشور در 

مقابله با تهدیدات ارائه کرد.

وزیر جهاد کشــاورزی هم با تبریک پیروزی رئیســی در 
انتخابات ۲۸ خــرداد و آرزوی موفقیت بــرای دولت آینده 
گزارشــی از اقدامات این وزارتخانه و وضعیت کشــاورزی و 
مهم ترین چالش ها و مســیرهای پیش روی دولت سیزدهم 
برای تأمین نیازهای اساســی مــردم از جمله گندم، مرغ و 
گوشــت ارائه کرد.   وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات هم در 
دیدارش با رئیس جمهور منتخب، با تبریک انتخاب رئیسی 
به عنوان هشتمین رئیس جمهور کشورمان و آرزوی توفیق 
برای وی و همکارانش در دولت آینده، از وضعیت و اقدامات 

این وزارتخانه به منتخب ملت گزارش داد.
 ســید ابراهیم رئیسی نیز با تشکر از اظهار محبت وزرای 
دفاع، جهاد و ارتباطات و گزارش عملکرد وزارتخانه هایشان، 
اســتفاده از تجارب و همکاری همه بخش ها برای پیشــبرد 
برنامه هــا و مأموریت های دولتش در خدمتگزاری به مردم و 

بهبود وضع موجود را مورد تأکید قرار داد.
رؤسای ســازمان برنامه و بودجه و بانک مرکزی از دیگر 

مســئولان دولت دوازدهم بودند که برای ارائه گزارش درباره 
عملکرد ســازمان متبوعشــان به صورت جداگانه با رئیس 
جمهور منتخب دیــدار کردند.   محمدباقر نوبخت در دیدار 
با حجت الاسلام والمســلمین رئیسی ضمن تبریک انتخاب 
ایشــان به عنوان هشتمین رئیس جمهور و آرزوی موفقیت 
برای دولت آینده، گزارشــی از وضعیت کشور و چالش های 

پیش روی دولت سیزدهم در حوزه های گوناگون ارائه کرد. 
 رئیســی با تشکر از اظهار محبت رئیس سازمان برنامه و 
بودجه و گزارش وی درباره اقدامات این ســازمان و شرایط 
کشــور، بر لزوم تحــول همه جانبه اقتصــادی، اجتماعی و 
فرهنگی تأکید کرد و گفت: دولت مردمی به دنبال آن است 
که با تغییر برخی ســاختارها و رویکردهــا، توزیع عادلانه و 
مدیریت بهینه امکانات و اتکا به توان داخل وضع موجود را به 

نفع مردم تغییر دهد.
اکبر کمیجانی رئیس کل بانــک مرکزی نیز در دیدار با 
رئیس جمهور منتخب، گزارشی از چالش های حوزه پولی و 

بانکی و وضعیت ارزی کشور ارائه کرد.   وی با تبریک پیروزی 
رئیسی در انتخابات ســیزدهمین دوره ریاست جمهوری و 
آرزوی موفقیت بــرای دولت آینده، درباره چالش های حوزه 
پولی و بانکی و وضعیت ارزی کشور و مسائل مهم مربوط به 
بانک مرکزی به رئیس جمهور منتخب گزارش داد.  رئیسی 
نیز با تشکر از ابراز محبت رئیس کل بانک مرکزی و گزارش 
وی درباره نظام پولی و بانکی کشــور، بر لزوم هماهنگی تیم 

اقتصادی دولت برای رفع مشکلات این حوزه تأکید کرد.
در این دیدار، راهکارهای اصلاح نظام مالی و تأمین منابع 
ارزی برای تهیه کالاهای اساسی مورد نیاز مردم مورد بحث 

و بررسی قرار گرفت.
 تاکنــون علاوه بر نوبخت و کمیجانــی، تعداد دیگری از 
اعضای ســتاد اقتصادی دولــت از جمله وزرای نفت، صمت 
و تعــاون، کار و رفاه اجتماعی نیــز در دیدارهای جداگانه با 
رئیس جمهور منتخب، درباره وضعیت کشور و عملکرد این 

وزارتخانه ها گزارش داده اند.

وزیــر دفاع گفت: بزرگترین مســأله ای کــه امروز در 
صنعــت دفاعی بــا آن روبرو هســتیم، مســألة تحول و 
دگرگونی است و در واقع نوآوری های دفاعی، مولفه اصلی 

اقتدار کشور و افزایش قدرت رزم نیروهای مسلح است.
به گزارش ایســنا ، امیر ســرتیپ حاتمی وزیر دفاع و 
پشــتیبانی نیروهای مســلح در گردهمایی جریان تحول 
و پیشــرفت وزارت دفاع که به میزبانی موسسه تحقیقات 
و نوآوری دفاعی برگزار شــد طی ســخنانی اظهار داشت: 
جریان تحول به نوعی پیشرفت و توسعه در همه زمینه ها 

محسوب می شود.
وی با بیان اینکه پیشرفت های جمهوری اسلامی ایران  
با پیروزی شکوهمند انقلاب اسلامی آغاز و تاکنون استمرار 
یافته  و ادامه دارد گفت: در هر دوره متناســب با نیازهای 
کشــور مدل ها و الگوهای جدیدی از تحول و پیشــرفت، 
بازطراحی و پیاده سازی شده است و ما نیز در روند حفظ، 
صیانت و ارتقاء قدرت دفاعی کشــور بــه دنبال الگوهای 
جدیدی از پیشــرفت در صنعت دفاعی کشــور بوده ایم. 
امیــر حاتمی با بیان اینکه در برنامه ۴ ســاله وزارت دفاع 

هر آنچه که در این بازه زمانی می بایســت به انجام برسد، 
عملی و محقق شده اســت گفت: موارد راهبردی دیگری 
نیــز که از دوره های قبل در وزارت دفاع وجود داشــته و 
نیاز به بستری گسترده تر برای تحقق کامل داشته است، 
امروز همچنان باقی است و تدوین الگو و مدل های جدید 
در واقــع تضمینی برای اســتمرارآن برنامه ها و رســیدن 
به  دســتاوردهای گرانسنگی اســت که زمینه آن از قبل 
فراهم شده است. وزیر دفاع الگوی طراحی شده پیشرفت 
و تحول در وزارت دفاع را بســیار ارزنده بر شمرد و افزود: 

پیشــرفت از ۴۲ ســاله پیش شروع شــده است و هدف 
امــروز ما از بازطراحی و ارائه الگوی تحول این اســت که 
می خواهیم با بحث نظری، تعریف شــفاف و ضابطه مند از 
تحول، یک  باور و فهــم همگانی را در درجه اول در بین 
متخصصان صنعت دفاعی و سپس در دل سازمان های زیر 
مجموعه خود به وجود آوریم و به نقطه اشــتراکی برسیم 
که همگان بدانند به دنبال چه هستیم،اولویت ها چیست؟ 
به کجا می خواهیم برسیم و بخش های مختلف هر سازمان 

چگونه باید کار کنند.

معاون اول رئیس جمهور تاکید کرد

بروکراسی نظام اداری ایران از عوامل مخل توسعه کشور است

رئیس کمیسیون بهداشت و درمان مجلس:

مرزهای استان سیستان و بلوچستان بسته شود

دیدار برخی از اعضای کابینه روحانی  با رئیس جمهور منتخب

وزیر دفاع:
 مهم ترین مسئله امروز صنعت دفاعی، تحول و پیشرفت است

گلباران محل شهادت مسافران هواپیمای ایرباس 
۶۵۵ در خلیج فارس

مراسم گرامیداشت شهادت مظلومانه مســافران هواپیمای مسافربری ایرباس 
۶55 که با حمله ناجوانمردانه ناوگان دریایی آمریکا به شهادت رسیدند در منطقه 

یکم نیروی دریایی ارتش برگزار شد.
به گزارش ایسنا به نقل از ارتش، همزمان با فرا رسیدن دوازدهم تیرماه، سالروز 
حمله ناجوانمردانه ناوگان دریایی آمریکا به هواپیمای مسافربری ایرباس ۶55  که 
موجب شــهادت تمامی سرنشینان هواپیما شــد، مراسم گرامیداشت شهدای این 
حادثــه در منطقه یکم امامت نیروی دریایــی ارتش با حضور فرماندهان نیروهای 

مسلح و خانواده های شهدا برگزار شد.
در این مراسم با گلباران محل شهادت مسافران هواپیمای ایرباس ۶55 توسط 
بالگردهای هوادریای نیروی دریایی ارتش و تعدادی از یگان های شــناور منطقه 

یکم امامت نداجا، به مقام شامخ شهدای این حادثه ادای احترام شد.
صبحــگاه ۱۲ تیرماه ۱3۶۷؛ ویلیــام راجرز، ناخدای ناو وینســنس در حالی 
با شــلیک ۲ موشــک، هواپیمای مســافربری ایــران  با ۲۹۸ خدمه و مســافر 
را در آب هــای خلیج فــارس مــورد هــدف قــرار داد و موجب شــهادت تمامی 
 سرنشــینان آن شــد که در که در آن هواپیما  ۶۶ کودک زیر ۱3 سال و 53 زن 

حضور داشتند.

ورود مجلس به نحوه برگزاری کنکور سراسری
نایب رئیس کمیســیون آموزش و تحقیقات مجلس شــورای اسلامی گفت که 

نحوه برگزاری آزمون های سراسری در مجلس بررسی می شود.
به گزارش ایســنا، احمد نادری در مطلبی در صفحه شــخصی خود در توییتر 
با اشــاره به برگزاری کنکور ۱۴۰۰ نوشــت: قبلًا نسبت به برگزاری صحیح آزمون 
سراسری و رعایت پروتکل های بهداشتی و همچنین امنیت کنکور به وزارت علوم 

و سازمان سنجش تذکر داده بودیم.
وی بــا انتقاد از ضعف رعایت پروتکل های بهداشــتی در برگزاری آزمون های 

سراسری گفت که این موضوع را حتما در مجلس پیگیری خواهیم کرد.
کنکور سال ۱۴۰۰ از روز چهارشنبه) ۹ تیر( با رقابت داوطلبان گروه آزمایشی 
هنر آغاز شد و شنبه )۱۲ تیر( با رقابت داوطلبان گروه آزمایشی زبان های خارجی 

به پایان رسیئ.

 مرگ تدریجی تالاب هورالعظیم
 فاجعه زیستی دیگری را رقم خواهد زد

یک عضو مجمع نمایندگان استان خوزستان تاکید کرد: فاجعه زیست محیطی 
رخ داده در تالاب هورالعظیم و تامین حق آبه دائمی آن را پیگیری خواهیم کرد.

به گزارش ایســنا، علیرضا ورناصری نماینده مردم مســجد سلیمان در مجلس 
شــورای اسلامی در صفحه شخصی خود در توئیتر، نوشت: »مرگ تدریجی تالاب 
بین المللی هورالعظیم و زیســت بوم آن بدلیل ظلم آشکار ناشی از سیاست های 
بخشی نگر آبی، سوء تدابیر و سکوت نابخشودنی مدیران، یک فاجعه زیستی دیگر 
را رقم خواهد زد. بعنوان نماینده مجمع نمایندگان اســتان خوزستان در شورای 
عالی آب، به همراه همکارانم این فاجعه زیســت محیطی و تامین حق آبه دائمی 

هورالعظیم را پیگیری خواهیم کرد.«

تایید صحت انتخابات
 میان دوره ای مجلس خبرگان رهبری

شــورای نگهبان صحت انتخابات دومین میان دوره ای پنجمین دوره مجلس 
خبرگان رهبری را تایید کرد.

به گزارش ایسنا، سید اسماعیل موسوی دبیر و سخنگوی ستاد انتخابات کشور، 
از تائید صحت انتخابات دومین میان دوره  پنجمین دوره مجلس خبرگان رهبری 
در حوزه های انتخابیه تهران، خراســان رضوی، مازندران و قم، از ســوی شورای 

نگهبان، خبر داد.
وی ادامــه داد: دومیــن  انتخابات میان دوره پنجمیــن دوره مجلس خبرگان 
رهبری، ۲۸ خرداد در  ۴ استان تهران، خراسان رضوی، قم و مازندران برگزار شد 
و مراتــب تائید صحت انتخابات میان دوره مجلــس خبرگان رهبری در هر چهار 

استان، در نامه ای از سوی شورای نگهبان به وزارت کشور اعلام گردید.

 جریمه 13/3 میلیارد ریالی
 برای عرضه خارج از شبکه لاستیک

مدیرکل تعزیرات حکومتی اســتان همدان از جریمــه ۱3 میلیارد ریالی برای 
عرضه خارج از شبکه لاستیک خبر داد. به گزارش ایسنا به نقل از اداره کل روابط 
عمومی و تشــریفات ســازمان تعزیرات حکومتی، داریوش جودکی اظهار کرد: با 
شــکایت چند راننده کامیون و پیگیــری اداره صنعت، معدن و تجارت فامنین در 
مورد مغایرت در موجودی انبار و موجودی ســامانه جامع انبارها کسر تعداد ۶۰۴ 
حلقه لاســتیک و عرضه خارج از شــبکه آن محرز و پرونده به تعزیرات حکومتی 

فامنین ارسال شد.
مدیرکل تعزیرات حکومتی استان همدان افزود: شعبه پس از رسیدگی متهم را 
علاوه بر الزام به عرضه کالا در شــبکه رسمی به پرداخت مبلغ ۱3 میلیارد و 3۹5 

میلیون ریال جزای نقدی  محکوم کرد.

بیانیه اسکودا درباره آیین نامه اجرایی لایحه استقلال 
کانون  وکلای دادگستری

اتحادیه سراسری کانون های وکلای دادگستری ایران )اسکودا( در باره آیین نامه 
اجرایی لایحه استقلال کانون وکلای دادگستری که اخیرا به تصویب سید ابراهیم 

رییسی رییس وقت قوه قضاییه رسید صادر کرد.
به گزارش ایســنا، بیانیه هیات عمومی اتحادیه سراســری کانون های وکلای 
دادگســتری ایران در مورد آیین نامه اجرایی لایحه قانونی استقلال کانون وکلای 

دادگستری به این شرح است:
»از آن جا که اســتقلال، جوهر ذاتی حرفه وکالــت و لازمه تضمین حق دفاع 
شــهروندی اســت و طبعا این اســتقلال حاصل نمی شــود مگر با استحکام و در 
چارچوب کانون وکلای دادگســتری مستقل و با عنایت به این که ماده یک لایحه 
قانونی اســتقلال کانون وکلای دادگســتری مصوب ۱333 با ســابقه هفتاد سال 
به عنوان یک قانون پیشــرو، اســتقلال نهاد وکالت را در قالب یک اصل مســلم 
پذیرفتــه و صیانــت از این امر به عنــوان یک میراث ملی و دســتاورد بزرگ در 
راســتای تضمین حق دفاع ملت عزیز و به رسمیت شناختن این مهم در اصل 35 
قانون اساسی، برعهده نظام حاکم، مدیران و گردانندگان نهاد وکالت گذارده شده 
اســت. لذا آیین نامه اجرایی لایحه قانونی استقلال کانون وکلا مصوب ۱۴۰۰/۴/۲ 
با نســخ کامل آیین نامه لایحه قانونی مصوب سال ۱33۴ از مسیر اصلاح خارج و 
آیین نامه جدیدی را بنیان گذارده اســت که مغایر با ماده ۲۲ لایحه اســتقلال و 
خارج از اراده کانون های وکلای دادگســتری سراسر ایران در تعاملات فیمابین با 
قــوه محترم قضاییه بوده، معذلک موادی از آیین نامه اخیرالتصویب به صراحت در 
تعارض با اســتقلال کانون های وکلای دادگســتری و در مواردی ناقض حق دفاع 
شــهروندان گرامی و در تعارض با لایحه قانونی اســتقلال کانــون وکلا به عنوان 
قانون حاکم بر آیین نامه می باشد که در زمره متن مرجع تنظیم کننده )کانون های 
 وکلا( نبــوده و همین امر قابلیــت اجرای این آیین نامــه را از از کانون های وکلا 

سلب می نماید. 
لذا هیات عمومی اتحادیه سراســری کانون های وکلای دادگستری ایران ضمن 
اســتقبال از رویکرد به روزرســانی آیین نامه لایحه قانونی استقلال کانون  وکلا و 
مــوادی از آیین نامه که باعث بهبود اداره نهاد مســتقل وکالت می گردد؛ مخالفت 
صریح خویش را با وضعیت موجود آیین نامه که ناقض و تحدید کننده اســتقلال 
کانون وکلاســت اعلام داشته و خاطر نشان می ســازد که نهاد مستقل وکالت به 
عنــوان نهادی قانونمــدار، مجوزی برای اجرای مقرره مخالف با قانون نداشــته و 
انتظار دارد با یک رویکرد تعاملی نســبت به اصلاح این موارد در اسرع وقت با نظر 
کانون های وکلا اقدام لازم صورت گیرد تا مآلا آیین نامه قانونی، توسط کانون های 

وکلای دادگستری قابلیت اجرا پیدا کند.«

انتقال 1۰محکوم ایرانی از افغانستان به کشور
معــاون حقوق بشــر و امور بین الملل وزیر دادگســتری از انتقــال ۱۰ تن از 

محکومان ایرانی از افغانستان به کشور خبر داد.
 به گزارش روابط عمومی وزارت دادگستری، محمود عباسی معاون حقوق بشر 
و امور بین الملل وزیر دادگستری از انتقال ۱۰ تن از محکومان ایرانی از افغانستان 

به کشور خبر داد. 
وی در این رابطه افزود: این محکومان باید ادامه محکومیت خود را در زندان های 
کشور بگذرانند. عباسی با اشاره به انتقال ۷۰۰ تن از محکومان افغانستانی در سال 
۱3۹۹ به زندان های کشــور متبوعشــان و حدود ۶3۰ نفر در سال ۱3۹۷، انتقال 
این محکومان را در چارچوب مفاد موافقت نامه انتقال محکومان بین دو کشــور و 
در راســتای رایزنی های دیپلماتیک بین مقامات وزارت امور خارجه و دادگستری 
دو کشور خواند و از اعضای کمیته انتقال محکومان، سفیر کشورمان در افغانستان 
 و همــکاران خــود در دفتر همــکاری بین المللــی وزارت دادگســتری تقدیر و

 تشکر کرد.

اخبار کوتاه


